
Protokół z posiedzenia Komisji Samorządu Terytorialnego dniu 
28 stycznia 2004 roku 
 
 
W dniu 28 stycznia 2004 roku odbyło się posiedzenie  Komisji Samorządu 
Terytorialnego. 
 
Komisja procedowała według przyjętego porządku obrad: 
 

1. Informacja o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego i  cywilnego na  
terenie województwa świętokrzyskiego. 

2. Zaopiniowanie projektu budżetu województwa świętokrzyskiego na 2004 
rok. 

3. Przyjęcie planu pracy Komisji na I półrocze 2004 roku. 
4. Sprawy różne 

 
W obradach uczestniczyli radni - członkowie Komisji oraz zaproszeni goście. 
Listy obecności w załączeniu. 
 
 
Przewodniczący Komisji Eugeniusz Cichoń rozpoczął obrady. 
 
Ad. 1 
 
Punkt pierwszy dotyczył bezpieczeństwa przeciwpożarowego i cywilnego 
naszego województwa.  Temat ten został przygotowany przez Komendę 
Wojewódzką Straży Pożarnej oraz Komendę Wojewódzką Policji. 
Pierwszą część przedstawił w formie pokazu multimedialnego  Komendant 
Straży Pożarnej Wiesław Woszczyna.  
 
Po pokazie radni uczestniczyli w krótkiej dyskusji dotyczącej obejrzanego 
materiału. Radnych interesował stan techniczny pojazdów strażackich, 
przygotowanie  
 
W części drugiej tematu Arkadiusz Pawełczyk Komendant Wojewódzki policji 
w sposób skondensowany przedstawił radnym sytuacje w naszym 
województwie.  
Krótko i rzeczowo wypowiedział się na temat pracy policji w terenie, 
potrzebach finansowych jak również o osiągnięciach. Zwrócił uwagę , że jest 
coraz większa wykrywalność przestępstw w naszym regionie. Wyraził tu 
uznanie dla społeczeństwa, iż  poprawnie reaguje w sytuacjach krytycznych i 
niebezpiecznych. Dodał, że bardziej szczegółowe i statystyczne dane radni 
posiadają w przekazanych materiałach, po czym zaproponował dyskusje. 



 
 
Przewodniczący Komisji przychylił się do propozycji komendanta i zaprosił 
radnych do dyskusji.  
 
W dyskusji radni podejmowali tematy z zakresu bezpieczeństwa w gminach, 
których mieszkają i, w których  problemy te nie są im obce. Ponadto radni 
uznali, że ilość posterunków policji w gminach jest niewystarczająca. Podawali 
przykłady „ z życia”. 
 
Po dyskusjach Przewodniczący Komisji podziękował obu Komendantom za 
bardzo dokładne i rzetelne przygotowanie informacji oraz podziękował za ich 
pracę dla utrzymania  bezpieczeństwa i niesienie pomocy  potrzebującym. 
 
Przewodniczący Komisji  zaproponował przyjęcie  informacji  do akceptującej 
wiadomości. Radni przyjęli informację na temat stanu bezpieczeństwa 
przeciwpożarowego i cywilnego na  terenie województwa świętokrzyskiego. 
  
Ad.2 
 
Punkt drugi dotyczył projektu budżetu na 2004 rok. Materiał dotyczący tematu 
został radnym przekazany, natomiast referował go Skarbnik Województwa 
Zdzisław Wojciechowski. 
W swoje wypowiedzi Skarbnik zaznaczył, że na ten rok przypada termin spłaty 
pierwszej raty kredytu zaciągniętego w 2001 roku. Według harmonogramu spłat 
opracowanego przez bank kwota ta wynosi 2 261 tysięcy zł plus odsetki w 
kwocie 920 tysięcy zł. Ponadto kolejne zobowiązanie województwa to 
zabezpieczenie kredytu  zaciągniętego przez Szpital w Czerwonej Górze. 
W dalszej wypowiedzi pan Skarbnik omówił  wydatki i przychody w 
poszczególnych działach klasyfikacyjnych. 
Odniósł się do przekazanego materiału radnym , gdzie dokładnie sa ujęte 
wszystkie te dane. 
 
Przewodniczący Komisji zaprosił radnych do dyskusji. 
 
Radni w dyskusji poruszali kwestię nałożonych zadań na województwo i 
możliwości finansowych  na realizację tych zadań. Ponadto radni poruszyli 
kwestię dofinansowania regionalnych  przewozów kolejowych. Budżet 
województwa przewiduje dofinansowanie w kwocie 4 milionów zł natomiast 
potrzeby są zdecydowanie większe. Radnych interesowały również wysokość 
dotacji państwa na inwestycje i na działania w zakresie kultury. 
 



Po zakończonej dyskusji Przewodniczący Komisji zaproponował glosowanie 
nad przyjęciem projektu budżetu na 2004. 
Radni w głosowaniu ( 5 za)  przyjęli projekt .  
 
Ad.3 
 
Punkt trzeci dotyczył przyjęcia plany pracy Komisji na I półrocze 2004 roku. 
Przygotowany projekt pracy Komisji  przez Przewodniczącego Komisji został  
przyjęty  do realizacji przez członków komisji . 
 
 
Ad. 4 
 
W punkcie czwartym radni nie mieli żadnych wniosków ani spraw dotyczących 
pracy komisji. 
 
 
Przewodniczący Komisji zakończył obrady. 
 
 
 
 
 

 
                                                 Eugeniusz Cichoń 

 
 

                                                 Przewodniczący komisji 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Przygotowała: 
Cecylia Polańska 


